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Protokół 
z XIX  zwyczajnej sesji Rady Gminy  Liniewo 

odbytej w dniu 20 czerwca 2012r. w godz.  od 9.00 do 13.10  w 
Świetlicy GOKSiR w Liniewie 

 
Ad.1 

Sesję otworzył i przywitał zebranych Przewodniczący Rady Gminy  Pan Wiesław 
Szarmach stwierdzając, że obrady są prawomocne, ponieważ  w sesji uczestniczy 
15 radnych. 
 

Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi i zaproszeni goście. 

(Listy obecności w załączeniu do protokołu) 
 

Ad. 2 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych i wójta czy 

wnoszą uwagi do przedstawionego porządku obrad sesji. 
 

Wójt – proszę o wprowadzenie punktu 6a „Informacji o pracy Zespołu Oświatowego w 

Liniewie w projekcie „Krok do naszej wspólnej przyszłości” w związku z rozwojem 

demokracji w Polsce” 

- proszę o wprowadzenie projektu uchwały w sprawie zawarcia Porozumienia 
Międzygminnego pomiędzy Gminą Liniewo a Gminą Miejską Starogard Gdański w 
sprawie powierzenia Gminie Miejskiej Starogard Gdański przez Gminę Liniewo  
kwestii uregulowania szczegółów realizacji zadania własnego polegającego na 
zaspokojeniu potrzeb mieszkańców w zakresie utrzymania wysypisk (regionalnej 
instalacji przetwarzania odpadów komunalnych w Starym Lesie) i 
unieszkodliwianiu odpadów komunalnych 
- projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego 
Spółki Zakład Utylizacji Odpadów Komunalnych „Stary Las” spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą Starogardzie Gdańskim, objęcie przez Gminę Liniewo 
udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym oraz pokrycie objętych udziałów 
wkładem pieniężnym. 
 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy przyjmują do porządku obrad 
proponowany przez Wójta punkt 6a. 

 
Radni 15 głosami „za” przyjęli proponowany przez Wójta punkt 6a. 
 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy przyjmują do porządku obrad 

proponowany przez Wójta projektu uchwały w sprawie zawarcia Porozumienia 
Międzygminnego pomiędzy Gminą Liniewo a Gminą Miejską Starogard 
Gdański w sprawie powierzenia Gminie Miejskiej Starogard Gdański przez 
Gminę Liniewo  kwestii uregulowania szczegółów realizacji zadania 

własnego polegającego na zaspokojeniu potrzeb mieszkańców w zakresie 
utrzymania wysypisk (regionalnej instalacji przetwarzania odpadów 
komunalnych w Starym Lesie) i unieszkodliwianiu odpadów komunalnych. 
  
Radni 15 głosami „za” przyjęli proponowany przez Wójta projekt uchwały. 
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Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy przyjmują do porządku obrad 

proponowany przez Wójta projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
podwyższenie kapitału zakładowego Spółki Zakład Utylizacji Odpadów 
Komunalnych „Stary Las” spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą 
Starogardzie Gdańskim, objęcie przez Gminę Liniewo udziałów w podwyższonym 

kapitale zakładowym oraz pokrycie objętych udziałów wkładem pieniężnym. 
 

Radni 15 głosami „za” przyjęli proponowany przez Wójta projekt uchwały. 
 

Nikt nie zgłosił więcej uwag do proponowanego porządku obrad. 
 
Radni jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęli porządek obrad sesji, który brzmi 
następująco: 

Proponowany porządek sesji: 

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku dziennego. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i wnioski radnych. 

6. Ocena działalności placówek oświatowo – wychowawczych na terenie gminy. 

7. Ocena realizacji programu ochrony środowiska i estetyzacji w gminie. 

8. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z 

wykonania budżetu Gminy za 2011 rok. 

- odczytanie uchwały i głosowanie. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy z tytułu 

wykonania budżetu za 2011 rok: 

- przedstawienie materiałów przez Wójta Gminy, 

- opinia Komisji Rewizyjnej, 

- stanowiska pozostałych komisji stałych Rady Gminy, 

- odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

- dyskusja, 

- odczytanie uchwały i głosowanie. 

10. Podjęcie uchwał w sprawach:   
a) zatwierdzenia regulaminu nadania tytułu Honorowego Obywatela Gminy 

Liniewo, 

b) wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości 

gruntowej na rzecz Parafii Rzymsko Katolickiej pw. Miłosierdzia Bożego w 

Liniewie oraz wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny 

nieruchomości, 

c) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w miejscowości 

Iłownica w trybie bezprzetargowym, 

d) zmieniająca Uchwałę Nr XVIII/101/2012 Rady Gminy Liniewo z dnia 27 

kwietnia 2012r. w sprawie przystąpienia Gminy Liniewo do Lokalnej 

Organizacji Turystycznej „Serce Kaszub”, 

e) zmian w budżecie gminy, 

f) wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego Spółki Zakład 

Utylizacji Odpadów Komunalnych „Stary Las” spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością z siedzibą Starogardzie Gdańskim, objęcie przez 
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Gminę Liniewo udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym oraz 

pokrycie objętych udziałów wkładem pieniężnym, 

g) zawarcia Porozumienia Międzygminnego pomiędzy Gminą Liniewo a 

Gminą Miejską Starogard Gdański w sprawie powierzenia Gminie 

Miejskiej Starogard Gdański przez Gminę Liniewo  kwestii 

uregulowania szczegółów realizacji zadania własnego polegającego 

na zaspokojeniu potrzeb mieszkańców w zakresie utrzymania 

wysypisk (regionalnej instalacji przetwarzania odpadów 

komunalnych w Starym Lesie) i unieszkodliwianiu odpadów 

komunalnych. 

 

Ad.3 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, czy wnoszą 
uwagi do protokołu z poprzedniej sesji. 

 
Radni nie wnieśli żadnych uwag do protokołu. 
 
Ad. 4 

Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań w okresie międzysesyjnym 
 
Ad.5 
Interpelacje i wnioski radnych 

 

Ryszard Kruszyński – młodzież czeka na bramki obiecane przez Pana wójta, 
- kończy się żywotność naszego składowiska, panie Wójcie proszę się nie bać trudnych 
decyzji, aby mieszkańcy po raz ostatni mogli wywieźć swoje śmieci za symboliczna 
złotówkę, tak jak to jest w innych gminach. 
 
Stanisław Burek -  chciałbym przypomnieć o założeniu lamp na drodze Lubieszyn – 
Lubieszynek, wniosek jest bardzo zasadny, ponieważ przy tej drodze mieszka bardzo dużo 
małych dzieci, 
- mam apel do sołtysa i radnych parafii Liniewo, aby powiększyć parking koło kościoła w 
Liniewie, bo teraz to jest tylko parking dla rowerów a nie samochodów, 
- została sprzedana stara remiza w Lubieszynie, Pan Wójt obiecał, że pieniądze ze 
sprzedaży pójdą na działalność OSP w Lubieszynie, 
- trzeba zdemontować jeden znak koło ośrodka zdrowia, stoją tam 2 znaki i jeden drugi 
zasłania, 
- trzeba wystosować pismo do Pani Perszewskiej o przycięcie żywopłotu, który zasłania 
wyjazd z drogi koło ośrodka. 
 
 Jerzy Czapiewski – jest problem z drogami, wjazd na drogę wojewódzką z powiatowej 
jest w bardzo złym stanie. 
 
Jerzy Bałachowski  - na ulicy Kościelnej w Wysinie jest wyrwa w asfalcie, 
- wniosek mieszkańców Starego Wieca, który otrzymaliśmy jest w pełni zasadny, ponieważ 
od lipca nie będzie u nas żadnych autobusów, 
- koło remizy jest trawa do ścięcia, zawsze robiłem to ja, może tym razem podesłać kogoś z 
gminy. 
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Grzegorz Michnowski – trzeba wystosować pismo do powiatu o naprawę przepustu koło 
Państwa Chrapkowskich, po ostatniej ulewie znowu jest zalane, 
- czy nie można przeprowadzić rozdziału Liniewskich Gór i Liniewa? 
- trzeba wymienić zabezpieczenia linii wodociągowej w Garczynie, 
- ostatnio czytałem w Dzienniku Bałtyckim, że w Gminie Kościerzyna już powstają 
pierwsze wiatraki chociaż ta sprawa powstała o wiele później niż u nas. Ostatnio jadąc  z 
Olsztyna widzieliśmy na polu wiatraków stojące gniazdo bociana. 
 
Marcin Łankowski – na te ostatnie dobrze byłoby otworzyć składowisko dla 
mieszkańców, aby ich śmieci nie wylądowały w lasach, 
- jak wygląda sprawa decyzji firmy ALAND? 
- OSP Liniewo potrzebuje zakupu nowszego wozu strażackiego, ten jest już bardzo 
wysłużony i wymaga gruntownego remontu. Nie stać nas na kupno nowego pojazdu, ale 
nowszego niż ten co teraz jest, 
- czy w tej kadencji powstanie pomost nad jeziorem w Liniewie? 
- przy wyjeździe z ulicy Tysiąclecia stoi żywopłot, przez który jest niewidoczny wyjazd z tej 
ulicy, trzeba go wyciąć, 
- troszeczkę trzeba dezorganizować prace w urzędzie, od poniedziałku do środy w urzędzie 
a w czwartek biurka przenieść na targ, bo pracowników na targu jest więcej niż w 
urzędzie. 
 
Tadeusz Borkowski – na kąpielisku w Orlu po badaniach w poszukiwaniu gazu 
łupkowego został załamany przepust, 
- wraca sprawa wycięcia krzaków koło leśniczówki, znowu wszystko jest zarośnięte i 
zakręt jest niewidoczny. 
 
Zdzisław Bela – studzienka koło p. Zinki została przewrócona i cały czas , trzeba cos z tym 
zrobić. Jest to teren prywatny, ale ta studzienka leżeć nie może tam.  
 
Ad. 6 

Ocena działalności placówek oświatowo – wychowawczych na terenie gminy 
 
Wójt Mirosław Warczak pogratulował Panu Markowi Kiedrowicz za ponowny 
wybór na dyrektora Szkoły Podstawowej w Głodowie. 
 

Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań do przedstawionej informacji. 
 
Ad. 6a 
Informacja o pracy Zespołu Oświatowego w Liniewie w projekcie „Krok do naszej 

wspólnej przyszłości” w związku z rozwojem demokracji w Polsce 
 
Ad. 7 
Ocena realizacji programu ochrony środowiska i estetyzacji w gminie 

 
Jerzy Bałachowski – słuszne uwagi kolegi radnego, ze trzeba na te ostatnie dni otworzyć 
składowisko dla mieszkańców. Również komisja rolna ma prośbę, aby na koniec otworzyć 
składowisko. Bo szybko  do Starego Lasu przejdziemy i będziemy słono płacić.  Komisja jest 
za pomysłem przydomowych oczyszczalni ścieków. W Wysinie czy w Milonkach jest dużo 
gospodarstw, które nie maja możliwości podłączenia się do kanalizacji, a to są też nasi 
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wyborcy. My mamy tu koncert życzeń, a w gminie nie ma żadnych inwestycji np. 
wiatraków, z których byłyby pieniądze.   
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań do przedstawionej informacji. 
 

Ad. 8 
Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z 
wykonania budżetu Gminy za 2011 rok 
 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 

 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
podjęciem projektu  uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego jednostki samorządu terytorialnego za 2010 rok. 
 
Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę. 
 (uchwała jako załącznik do protokołu)  
 

 
Ad. 9 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy z tytułu 

wykonania budżetu za 2011 rok 
 
Przedstawienie materiałów przez Wójta Gminy 

 

Wójt Gminy Mirosław Warczak przedstawił materiały dotyczące wykonania 
budżetu za rok 2011.  
 
Opinia Komisji Rewizyjnej 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Tadeusz Borkowski przedstawił pozytywną 
opinię komisji w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Liniewo. 
(opinia w załączeniu do protokołu)  
 

Stanowiska pozostałych komisji stałych Rady Gminy 

 

Jerzy Bałachowski – Przewodniczący Komisji Rolnej – zapoznaliśmy się ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu i zostało dużo zrobione jak na nasz skromny budżet, 
komisja głosuje za udzieleniem absolutorium Wójtowi Gminy. 
 
Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał opinię RIO 
dotyczącą wykonania budżetu za rok 2011. 
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Dyskusja 

 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
 

Po zamknięciu dyskusji radni nie wnieśli więcej uwag ani zapytań. 
 
Odczytanie uchwały i głosowanie 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 

Radni 15 głosami „za”  przyjęli absolutorium dla Wójta gminy Liniewo. 
 (uchwała jako załącznik do protokołu)  
 

Wójt Gminy złożył podziękowania dla wszystkich radnych za tak jednomyślne 

głosowanie za przyjęciem absolutorium. 
 
Radny Bogdan Karczyński nie uczestniczył w dalszej części obrad sesji. 
 

Ad. 10 
Podjęcie uchwał w sprawach:   
 

a) zatwierdzenia regulaminu nadania tytułu Honorowego Obywatela Gminy 

Liniewo 

 

Sekretarz – w § 7 proszę skreślić zapis mówiący o nadaniu medalu. Po 
przeanalizowaniu tej spawy uważamy żeby była to statuetka, którą można 
postawić w widocznym miejscu.  
 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 

Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 14 głosami „za” przyjęli uchwałę. 

 (uchwała jako załącznik do protokołu) 
 

b) wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości 

gruntowej na rzecz Parafii Rzymsko Katolickiej pw. Miłosierdzia Bożego w 

Liniewie oraz wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości 
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Stanisław Burek – chciałbym zasugerować żeby zrobić oddzielnie spotkanie w 
sprawie wyszukania miejsca na parking koło kościoła w Liniewie. 
 
Przewodniczący – panie radny to jest  tematem tej uchwały. 
 
Benedykt Knitter – czy ta zakupiona ziemia będzie miejscem na cmentarz 
komunalny czy parafialny? 
 
Sekretarz – ziemię zakupuje parafia wiec będzie to cmentarz katolicki. Cmentarze 
komunalne należą do zadań własnych gminy. W naszej gminie nie ma żadnego 
cmentarza komunalnego. 
 
Jerzy Bałachowski – czy ta sprzedaż jest całkowicie legalna od strony prawnej? 
 
Sekretarz – jak najbardziej wszystko jest w porządku od strony prawnej, ja za to 
odpowiadam. 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jeszcze jakieś 
uwagi do przedstawionego projektu uchwały. 

 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 

Radni 14 głosami „za” przyjęli uchwałę. 
 (uchwała jako załącznik do protokołu) 
 

c) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w miejscowości Iłownica w 

trybie bezprzetargowym 

 

Zdzisław Bela – czy część działki czy cała pójdzie na sprzedaż? 
 
Piotr Piwowarczyk – wyraźnie w uchwale jest zaznaczone, że będzie to część 
działki, jaka to będzie część to okaże się po podziale. 
 

 Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jeszcze jakieś 
uwagi do przedstawionego projektu uchwały. 

 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 

Radni 14 głosami „za” przyjęli uchwałę. 
 (uchwała jako załącznik do protokołu) 
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d) zmieniająca Uchwałę Nr XVIII/101/2012 Rady Gminy Liniewo z dnia 27 kwietnia 

2012r. w sprawie przystąpienia Gminy Liniewo do Lokalnej Organizacji 

Turystycznej „Serce Kaszub” 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 

 
Radni 12 głosami „za” przy 1 „wstrzymującym”  przyjęli uchwałę.  
Jeden radny był nieobecny podczas głosowania. 
 (uchwała jako załącznik do protokołu) 
 

 

e) zmian w budżecie gminy 

 

Pani skarbnik omówiła zmiany do budżetu gminy na 2012r. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 

 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 14 głosami „za” przyjęli uchwałę. 

 (uchwała jako załącznik do protokołu) 
 

f) wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego Spółki Zakład Utylizacji 

Odpadów Komunalnych „Stary Las” spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z 

siedzibą Starogardzie Gdańskim, objęcie przez Gminę Liniewo udziałów w 

podwyższonym kapitale zakładowym oraz pokrycie objętych udziałów wkładem 

pieniężnym 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
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Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 10 głosami „za” przy 3 „wstrzymujących” i 1 „przeciw” przyjęli 

uchwałę. 
 (uchwała jako załącznik do protokołu) 
 

g) zawarcia Porozumienia Międzygminnego pomiędzy Gminą Liniewo a Gminą 

Miejską Starogard Gdański w sprawie powierzenia Gminie Miejskiej 

Starogard Gdański przez Gminę Liniewo  kwestii uregulowania 

szczegółów realizacji zadania własnego polegającego na zaspokojeniu 

potrzeb mieszkańców w zakresie utrzymania wysypisk (regionalnej 

instalacji przetwarzania odpadów komunalnych w Starym Lesie) i 

unieszkodliwianiu odpadów komunalnych 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 

 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 

Radni 12 głosami „za” przy 2 „wstrzymujących”  przyjęli uchwałę. 
 (uchwała jako załącznik do protokołu) 

 

Ad. 11 

Odpowiedzi na interpelacje radnych 
 

Wójt -  bramki w Liniewskich Górach  -  jest to sprawa otwarta, nasz budżet jest na 
wyczerpaniu, można byłoby to zrobić za grosze, zespawać kilka rurek, ale niestety takie 
rzeczy muszą mieć atesty a to jest koszt kilku tysięcy złotych. Zapraszam Pana radnego na 
spotkanie i porozmawiamy sobie o tym, 
- zamknięcie składowiska – od lipca zamykane są wszystkie składowiska i wszystkie 
gminy wstępują do związku. Zostają tylko te największe składowiska i 2 balastowe.  
Kwestia opłat to trudna sprawa jak i dla nas jak dla dużych miast, bo weszła 
niezrozumiała ustawa. Odpady będziemy przyjmować do lipca na dotychczasowych 
zasadach zgodnych z prawem. 
- lampy w Lubieszynie – ta sprawa nie jest na ten rok, bo ogromne środki zebrane zostały 
do boiska. Jest to ok. 60 000zł, w tym pieniądze ze sprzedaży starej świetlicy OSP w 
Lubieszynie. Jesteśmy w przededniu  programu na drogi śródpolne i nie wiadomo ile  
dostaniemy, znowu będzie trzeba dołożyć. 
- wyrwa w asfalcie w Wysinie – postaramy się to naprawić, 
- autobusy – były już pisma wysyłane i przeprowadzane rozmowy, ale odpowiedź jest tylko 
jedna, ze się nie opłaca. Trzeba iść w kierunku transportu prywatnego. 
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- wykaszanie trawy koło remizy w Wysinie – teren przy remizach należy do straży nie 
chcę wchodzić na podwórko strażaków, 
- odwodnienie koło Państwa Chrapkowskich w Garczynie – zostało już wniosek w tej 
sprawie wysłany i otrzymaliśmy odpowiedź, że wniosek jest bezzasadny, wyślemy po raz 
kolejny pismo, 
- wiatraki – rośnie potrzeba tworzenia ekologicznych źródeł energii i nie tylko wiatraków, 
ale także biogazownie, które zrównoważą rynek rolniczy poprzez skup kukurydzy czy 
traw, oprócz gaz i ropa łupkowa, które są tematem jeszcze niezbadanym. Są to aspekty 
prowadzące do rozwoju gminy. Małe i średnie przedsiębiorstwa są dobrym rozwiązaniem 
wspomagającym rozwój gminy. Dzięki stabilnemu rozwojowi gminy będzie się nam coraz 
lepiej żyło, 
- zakup wozu strażackiego dla OSP Liniewo – przyjmuję to do wiadomości, przychylnie 
patrzę  na inicjatywy społeczne. Na nowy samochód nas nie stać, ale o używanym możemy 
pomyśleć. Z mojej strony jest to sprawa ważna, ale nie wiem kiedy uda nam się to 
rozpatrzyć, może w przyszłym budżecie lub następnym, 
- uszkodzony przepust na plaży w Orlu – przeprowadziliśmy rozmowy z firmą i zostało 
zaakceptowane 50% tego czego oczekiwaliśmy. Na pewno  im nie popuścimy, 
- wycięcie krzaków koło leśniczówki – ta sprawa ciągnie się już 2 lat, ponownie 
skierujemy pismo do właściciela, bo nie możemy wejść na nieswój teren. 
 
Stanisław Burek – Pan Wójt wymijająco odpowiedział na moje pytanie. Gdyby remiza nie 
została sprzedana to pieniędzy by nie było a i tak boisko byłoby zrobione. Umowa opiewała 
na to że pieniądze ze sprzedaży pójdą na OSP w Lubieszynie. Proszę podejść do tego z 
powagą. 
 
Wójt – podchodzę do tego bardzo poważnie, ale nie ma pieniędzy. Koszt remontu tego 
boiska wyniesie  60 000zł, a dzięki waszemu zaangażowaniu koszty są pomniejszone. 
 
Stanisław Burek – trzeba dotrzymywać słowa. 
 
Wójt- dotrzymuję, ale nie ma pieniędzy. 
 
Sekretarz – wyodrębnienie Liniewskich Gór – jest to zadanie zlecone do realizacji do 
koca tego roku, związane jest to również z problemami przy wyborach, 
- wychodzenie pracowników na rynek  - biorę to do siebie, pracownik ma prawo do 15 
minut przerwy w ciągu dnia pracy u nas jest to dostosowane do indywidualnych potrzeb bo 
nie można w ciągu dnia całego urzędu zamknąć. Takie przypadki są sporadyczne. Słyszę 
glosy na temat pracy urzędu i nie spotkałem się z przypadkiem jakichkolwiek zastrzeżeń. 
 
Krystian Breski – demontaż znaku koło ośrodka zdrowia -  zajmiemy się tym dzisiaj 
lub jutro, musimy się zastanowić jaki tam znak ma stać. Musimy przygotować schemat 
organizacji ruchu, 
- krzaki koło Państwa Perszewskich – będziemy rozmawiać i próbować przekonywać, ale 
bardziej zasadne, aby radny i sołtys i zainteresowani mieszkańcy udali sie również do 
państwa Perszewskich  wspólnie przekonali do pry ciecia krzaków, 
- wycinka krzaków – przekażemy pismo, ale niestety nie mamy wpływu na szybkość 
realizacji, 
- dziura na ulicy Kościelnej w Wysinie – ta sprawa była już zgłaszana przez sołtysa, 
chcemy ostrożnie podejść do tego , bo może to być większy problem, 
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- zabezpieczenia zaworów na linii wodociągowej – zrobimy to w najbliższym czasie, 
- wycinka żywopłotu w Liniewie – po spotkaniu wiejskim żywopłot został przycięty, nie 
możemy go usuwać w okresie ochronnym, musimy także otrzymać decyzję o wycince, 
- przepust nad jeziorem w Orlu – jesteśmy po rozmowach i podpisaniu protokołu, 
przyznano odszkodowanie i już robimy najważniejsze naprawy dróg, potem zajmiemy się 
tym tematem, bo przepust jest do wymiany, 
- przewrócona studzienka – wyślemy pismo do Zarządu Dróg Wojewódzkich, że coś się 
dzieje ze studzienką, sami nie możemy tam nic zrobić. 
 
Piotr Piwowarczyk – firma ALAND – uzyskaliśmy opinię RDOŚ i SANEPID-u, z których 
wynika że musi został wykonany raport oddziaływania na środowisko i postępowanie 
zostało zawieszone do czasu otrzymania raportu, potem zostanie wydana decyzja.   
 
Marcin Łankowski – nie odpowiedział Pan na pytanie o pomost w Liniewie. 
 
Wójt – w tym roku chcemy zrealizować kwestię ścieżki turystycznej przy jeziorze 
Parzonka. Budowa pomostu jest sprawą na przyszłość, ale na pewno do końca tej kadencji. 
Popieram ten wniosek jak najbardziej. 
 
Ad.12 
Wolne głosy i wnioski 
 

Alfons Troka – musi zostać załatwiona sprawa niezabudowanych działek koło poczty, 
które są zaniedbane, 
- składałem wniosek, aby umieścić przejście dla pieszych kolo Lewiatana, 
- ponawiam wniosek o budowę chodnika w Liniewie do ulicy Polnej, 
- potrzebny jest remont ulicy po Iłownicę, bo jest nieprzejezdna. 
 
Wójt – przejście dla pieszych – przekazaliśmy tę sprawę do powiatu, może ewentualnie 
ponaglić, 
- nieuporządkowane działki – ponaglimy właścicieli, aby uporządkowali swoje działki pod 
karą grzywny, 
- budowa chodnika – przekażemy tę sprawę do powiatu, ale musimy się skupić na swoich 
sprawach, bo jak będziemy się za dużo skupiać na zadaniach powiatu i województwa  to 
nie starczy nam nasze zadania czasu, 
- remont drogi Liniewo – Iłownica – mogę wziąć pod rozwagę wyprofilowanie tej drogi. 
 
Proboszcz parafii Liniewo podziękował za przyjęcie uchwały w sprawie sprzedaży działki 
parafii.  
  
Brygida Rekowska – mieszkamy na wsi, w Orlu mamy jednego rolnika. Na jego ziemi 
zostało wycięte nielegalnie 100 drzew i bardzo dużo eternitu wylądowało na środku pola. 
Zgłaszaliśmy tę sprawę do Starostwa i została ona przekazana do Gminy. Co zostało 
zrobione w tej sprawie? Nielegalnie zostało wyciętych 100 drzew, na polu po tym eternicie 
nic nie ma. Mieszkamy na wsi, chcemy swoim wnukom przekazać nieskażona ziemię. 
 
Wójt – przyroda, krajobraz są ważne, ale najważniejszy jest tym człowiek, a pozostałe to to 
co go otacza. Różne aspekty budują fundament gminy. Trzeba to przemyśleć i 
zweryfikować swój światopogląd. Ktoś pani podsunął do głowy pewne kwestie. Nie ma 
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rozwoju bez ingerencji w środowisko i tak jest z zamierzeniami proekologicznymi. 
Rozmawiamy przez telefony, jeździmy samochodami, mieszkamy koło linii wysokiego 
napięcia to wszystko wpływa na środowisko. 
 
Brygida Rekowska – Pan mnie teraz obraża. 
 
Wójt – nie chcę Pani obrażać, pani wyraziła swój pogląd i ja swój przedstawiam. Powinna 
Pani zrozumieć, że człowiek jest najważniejszy Trzeba zweryfikować swoje poglądy. 
 
Brygida Rekowska – co Pan zrobił na temat eternitu i zatruwania środowiska? 
 
Wójt – chciałbym wyrazić swoją opinię na ten temat. 
 
Brygida Rekowska – proszę mi powiedzieć co Pan zrobił w sprawie nielegalnej wycinki 
drzew i składowiska eternitu. Posterunek zgromadził dokumenty i zostały one przekazane 
do gminy. I co Pan z tym zrobił? 
 
Wójt – sprawy dochodzeniowo – śledcze nie są w kompetencji gminy. 
 
Jerzy Bałachowski – jeżeli ma się las to przychodzi leśny i sprawdza czy można wyciąć czy 
nie. Miałem topolę do wycinki to leśniczy stwierdził, że jest to zabytek. Mam las i wyrzucają 
śmieci, sprawę trzeba złożyć w prokuraturze. 
 
Wójt – rolnicy czy  przedsiębiorstwa zatrudniają ludzi, którzy mają rodziny, jak są 
problemy to te osoby tracą pracę. 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad sesję zakończono o godzinie 13.10 
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